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„A hallgató csak nyerhet az integrációval" 
Dr. Szabó Gábor, az Élelmiszeripari Főiskolai Kar főigazgatója válaszol 

-Milyen szerepet fog játszani 
Szeged és a régió életében az új 
egyetem? 

A megalakuló Szegedi Tudo-
mányegyetem szinte valamennyi 
tudományágat lefedő oktatási 
profillal, nemzetközi mércével 
mérve is mértékadó hallgatói és 
oktatói létszámmal, világszínvo-
nalú kutatási erőforrásokkal ren-
delkező intézmény lesz. Rögtön 
hozzá kell azonban tenni, hogy 
finanszírozottság szempontjából 
továbbra is reménytelennek tű-
nik a kelet-európai színvonal 
meghaladása. Ebben igen ko-
moly veszélyforrásokat látok, azt 
is mondhatnám, hogy Szeged vá-
ros legnagyobb közintézménye a 
legfeszítettebb költségvetéssel 
l e s z k é n y t e l e n m ű k ö d n i . 
A pénzügyi gondoktól eltekintve 
ugyanakkor minden remény 
megvan arra, hogy a S/egedi Tu-
dományegyetem megteremtse 
azt a szellemi von/ást, azt a - vá-
rosmarketing szempontjából na-
gyon jól értékesíthető - hírnevet, 
amely Cambridge típusú várossá 
emelheti Szegedet és gazdasági 
szempontból is eldöntheti végér-
vényesen a régiközpont körüli 
vitákat. Ehhez azonban az állami 
és világbanki források bevonása 
nem elegendő, hanem a régió va-
lamennyi gazdasági szereplőjé-
nek a befektetésére is szükség 
van. Egy világhírű egyetemi vá-
ros ugyanis vonzza a befektető-
ket, és meggyőződésem, hogy 
legalább akkora a reklámértéke, 
mint pl. a sporttámogatásból ere-
dő virtuális haszonnak. Sokat 
kell ugyanakkor azon dolgoz-
nunk, hogy mi, egyetemi embe-

rek megtanuljuk „eladni", az ál-
talunk nyújtott, a hallgató- és 
piackomform igényeket kielégí-
tő szolgáltatásainkat. 

- Hogyan helyezné el a Szegedi 
Egyetetnet az ország felsőoktatási 
palettáján, az európai egyetemek 
között? 

Olyan egyetemek, főiskolák in-
tegrációjára kerül sor, amelyek 
önmagukban is versenyképesek 
az európai felsőoktatás színes pa-
lettáján. Hosszú időnek kell 
azonban eltelnie, hogy a Szegedi 
Tudományegyetem hírneve elér-
je, vagy meghaladja a tagintéz-
mények által hozott elismerést. 
Az integrált egyetem létrehozása 
önmagában is rendkívül bonyo-
lult logisztikai szervező munkát 
igényel. Sok függ attól, hogyan 
közvetítjük Európa felé az új in-
tézményt. Ebben elsősorban 
a nemzetközi tekintélyt kivívott 

- Hogyan profitálhat az integrá-
cióból az egyes hallgató, az új 
intézmény oktatói? 

A hallgató csak nyerhet az integ-
rációval, de ennek feltétele, 
hogy gondolkodásuk kissé átala-
kuljon és igazodjon a universitas 
szelleméhez. Nem lesz egyszerű 
feladat, de a minél előbb beve-
zetendő kreditrendszer megte-
remtheti a karok közötti átjárha-
tóságot. Bár szeretném leszögezni, 
hogy az átjárhatóság lehetősége 
nem jelenthet felelőtlen átjárást 
e g y i k k a r r ó l a m á s i k r a . 
E l e n g e d h e t e t l e n 
ugyanis a szakmai 
kötődés és elhiva-
tottság. Más karok-
ra történő áthallga-
tás azt a célt kell 
s z o l g á l j a , h o g y 
olyan kiegészítő is-
meretekre tegyen 
szert a hallgató, 
amellyel mélyíti, 
bővíti szakmai és 
általános műveltsé-
gét. Ami az oktató-
kat illeti, tulajdon-
képpen eddig is 
megvoltak a szak-
mai kapcsolatok. 
A keretek változ-
nak és reményeim 
szerint a szemlélet 
is, amely nagyban 
segítheti az Egye-
tem eredményes 
működésé t Élelmiszeripari Főiskola „A' épülete 
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szegedi tudósoknak, professzo-
roknak, a tudományos műhelyek 
résztvevőinek lesz óriási felelős-
sége és szerepe. Optimista va-
gyok ugyanakkor, mert úgy lá-
tom, hogy sokan akarjuk, hogy 
egy jól működő egyetemet hoz-
zunk létre. Az odavezető út 
hosszú és rögös lesz, de ha a je-
len nemzedék nem is, unokáink 
biztosan élvezni fogják a multi-
diszciplináris egyetemben meg-
lévő előnyöket. Az erőfeszítése-
ink ugyanis hosszú távon meg-
hozzák a kívánt eredményeket. 

A Szegedi Tudományegyetem látványterve 

Az új egyetem kialakulása számos 
lehetőséget rejt magában" 

-Milyen szerepet fog játszani 
Szeged és a régió életében az új 
egyetem? 

Reményeim szerint összegződ-
nek azok a kapcsolatok és a ben-
nük rejlő lehetőségek, melyek 
eddig csak az egyes egyetemek 
vagy karok sajátjai voltak. En-
nek révén erősödnek az egyes 
egységek is. Régi latin igazság, 
hogy egy szőlővesszőt könnyű 
eltörni, de egy kévét lehetetlen. 
Az új egyetemnek éppen ezért 
az eddiginél erősebb kisugárzása 
lesz az érintett városok (Szeged-
Hódmezővásárhely) életére, de 
az egész régióra is. 

Véleményem szerint (ez régi 
mániám) az EGYETEM-nek 
kell integrálnia a régióban folyó 
kutatásokat még akkor is, ha kör-
nyékünkön igen kiváló - nem-
zetközileg is előkelő helyen 
jegyzett - kutatóintézetek van-
nak. 

- Milyen szakemberekre van szük-
ség elsősorban? 
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A szegedi igényeket nem isme-
rem elég mélységében, így azok-
ról nem kívánok véleményt 
mondani. 

Hódmezővásárhelynek szük-
sége van városüzemeltető és 
közigazgatási szakemberekre. 

Dr. Bicsérdi Gyula a 
hódmezővásárhelyi MFK főigazgatója 

Szinte minden mennyiségben el 
tudnak helyezkedni az informa-
tikusok és a nyelvtanárok. Mű-
szaki végzettségűek közül speci-
ális villamosmérnökökre és auto-
matizálási szakemberekre van 
szükség. Továbbra is fenn kell 
tartani (minimum a jelenlegi 
szinten) a mezőgazdasági mér-
nökképzést régiónk mezőgazda-
sági jellege miatt. 

-Számít-e a város tudományos 
életének nagyarányú fejlődésére az új 
képzés nyomán? 

Az új egyetem kialakulása szá-
mos lehetőséget rejt magában. 
Én elsősorban a posztgraduális 
képzésben látok olyan alkalma-
kat. Melyek az eddigieknél ha-
tékonyabb képzést tesznek le-
hetővé. 

A tudományos élet látványos 
fejlődésére - anyagiak hiányá-
ban - nem számítok. Arra viszont 
igen, hogy az összefogásból ere-
dően apró lépésekkel tudunk 
haladni. 


